
PROTOKÓŁ NR XL/2018 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

W sesji wzięli udział: 

1.  14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2.  Wójt Gminy – Iwona Warkocka 
3.  Pomoc Administracyjna – Karol Żukowski 
4.  Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 
5.  Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 
6.  Mecenas – Anna Soja 
7.  Radny Rady Powiatu – Grzegorz Grabowski  
8.  Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
9.  Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Anna Kurzawa-Gerczak 
10.  Pracownik Zakładu Gospodarki Komunalnej – Joanna Kaczmarek  

Radni nieobecni: Piotr Paczesny  

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, 

b) utworzenia i nadania statutu ośrodkowi wsparcia „Środowiskowy Dom Samopomocy 
w Motarzynie”, 

c) wyrażenia zgody na darowanie udziału w prawie własności, 

d) zmiany Uchwały nr XXXVII/309/2018 Rady Gminy Dębnicy Kaszubskiej z dnia 9 marca 
2018r. w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska 
na dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska związanych z modernizacją 
systemów grzewczych w ramach konkursu „Czyste powietrze Gminy Dębnica Kaszubska” 
w roku budżetowym 2018, 

e) uchylenia uchwały nr VIII/50/99 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 kwietnia 
1999 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu pod budowę wysypiska odpadów komunalnych zlokalizowanego 
w obrębie Dębnica Kaszubska na nieruchomości oznaczonej nr ewidencyjnym 222,  

f) "Regulaminu zbiorowego dostarczania wody i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Dębnica Kaszubska", 

g) dopłat dla taryfowej grupy odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenie w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 

h) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok. 

3. Przyjęcie Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.  

4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 



a) Komisji Kultury i Oświaty, 

b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

c) Komisji Rewizyjnej. 

6. Interpelacje Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

9. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, 

b) utworzenia i nadania statutu ośrodkowi wsparcia „Środowiskowy Dom Samopomocy 
w Motarzynie”, 

c) wyrażenia zgody na darowanie udziału w prawie własności, 

d) zmiany Uchwały nr XXXVII/309/2018 Rady Gminy Dębnicy Kaszubskiej z dnia 9 marca 
2018r. w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 
dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska związanych z modernizacją 
systemów grzewczych w ramach konkursu „Czyste powietrze Gminy Dębnica Kaszubska” 
w roku budżetowym 2018, 

e) uchylenia uchwały nr VIII/50/99 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 kwietnia 
1999 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu pod budowę wysypiska odpadów komunalnych zlokalizowanego 
w obrębie Dębnica Kaszubska na nieruchomości oznaczonej nr ewidencyjnym 222,  

f) przekazania do zaopiniowania do organu regulacyjnego projektu "Regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska", 

g) dopłat dla taryfowej grupy odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenie w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 

h) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok, 

i) zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych gminnych oraz ustalenia jej przebiegu, 

j) określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 
nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy - Karta Nauczyciela, zatrudnionych 
w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Dębnica Kaszubska, 



k) wprowadzenia systemu monitoringu wizyjnego na terenie Urzędu Gminy Dębnica 
Kaszubska, w jednostkach organizacyjnych gminy oraz w Punkcie Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych w Dębnicy Kaszubskiej. 

3. Przyjęcie Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.  

4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 

b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

c) Komisji Rewizyjnej. 

6. Interpelacje Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

9. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1 

a)  
 XL Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia 

dokonał o godzinie 10:35 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nastąpiła zmiana kancelarii radcy prawnego, obecnie 
gminę obsługuje kancelaria radcy prawnego Pana Roberta Krupy, a na sesji obecna jest Pani 
Mecenas Anna Soja. Zmianą uległa też rada nadzorcza Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
obecnie w jej składzie zasiada Pan Mecenas Krupa, Pan Mecenas Krzysztof Głowacki, Pan 
Marek Zupka pozostał w składzie.  
Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt, pracowników Urzędu, przybyłych 
kierowników jednostek, Radnego Rady Powiatu oraz Sołtysów i Radnych. Na podstawie listy 
obecności stwierdził nieobecność jednego Radnego i ogłosił, że obrady są prawomocne. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma 

jakieś wnioski o zmianę porządku obrad?  
Sekretarz R. Krawczyk zawnioskował o zmianę i rozszerzenie porządku obrad w następujący 
sposób: w podpunkcie f zmienić tytuł projektu uchwały, który wcześniej brzmiał „w sprawie 
"Regulaminu zbiorowego dostarczania wody i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Dębnica Kaszubska"”, a po zmianie będzie brzmiał „przekazania do zaopiniowania do 
organu regulacyjnego projektu "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Dębnica Kaszubska",” przed przyjęciem regulamin musi zostać zaopiniowany. 
Z kolei po podpunkcie h zostaną dodane uchwały w sprawie „zaliczenia drogi do kategorii dróg 
publicznych gminnych oraz ustalenia jej przebiegu”, „określenia zasad rozliczania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy - 
Karta Nauczyciela, zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę 
Dębnica Kaszubska”. W ostatniej chwili urząd dostał opinie od związków zawodowych, dlatego 
postanowiono o dodaniu projektu uchwały do porządku obrad. Ostatnia dodana uchwała jest 
w sprawie „wprowadzenia systemu monitoringu wizyjnego na terenie Urzędu Gminy Dębnica 
Kaszubska, w jednostkach organizacyjnych gminy oraz w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych w Dębnicy Kaszubskiej”, ma ona związek z nowymi regulacjami RODO.  



Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy wprowadzenie regulaminu jest konieczne? 
Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że na terenie są zamontowane kamery, dlatego 
podejmowany jest regulamin. W ustawie jest artykuł mówiący o ustanowieniu zasad, w razie chęci 
skorzystania z nagrań przez osoby prywatne. Przez miesiąc czasu przechowywane są nagrania, 
więc należy przyjąć regulacje.   
Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Pana Grzegorza Grabowskiego, który dotarł na 
posiedzenie, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś wnioski 
o zmianę porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń poinformował, że uchwale został 
nadany nowy tytuł, a pozostałe uchwały dodane będą do porządku obrad kolejno jako ppkt „i”, 
„j”, „k”, po czym przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie 
w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady 
oznajmił, że protokół został przyjęty bez zmian i obowiązuje wersja przesłana do Radnych. 

Ad. 2  
a)   

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 1 do 
protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię 
pozytywną pośród 9 obecnych Radnych na głosowaniu.  
/Posiedzenie opuścił Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki/. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przytoczył wysokość zmienionego wynagrodzenia, po czym 
zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu 
uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących się.  

Uchwała otrzymała nr XL/324/2018 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie utworzenia 

i nadania statutu ośrodkowi wsparcia „Środowiskowy Dom Samopomocy w Motarzynie” 
/stanowiący załącznik nr 2 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich 
komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 9 obecnych Radnych na głosowaniu.  
/Na posiedzenie powrócił Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki/.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że dofinansowanie jest z budżetu wojewody na 
utworzenie Środowiskowego Domu Samopomocy. Od 1 grudnia ma ruszyć dom dla 17 osób, ale 
docelowo ta liczba będzie zwiększana. Kwota jaką otrzymała gmina wynosi ponad 832 tys. zł, 
z czego ponad 30 tys. zł jest na samo funkcjonowanie Domu w miesiącu grudniu. Już ogłoszono 
przetarg, a adaptacja budynku nastąpi po byłym kinie w Motarzynie. 
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem ile osób zostanie zatrudnionych? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że nie wie ile, ale sporo osób będzie potrzeba do 
ogarnięcia nowego przedsięwzięcia. Ponad 30 tys. zł zostało przekazane na funkcjonowanie 
Domu. Na jednego pensjonariusza została przeznaczona kwota w wysokości 1800 zł.  
Pani Kierownik OPS K. Szustak oznajmiła, że koszty utrzymania jednej osoby wynoszą 1800 zł. 



Pani Wójt I. Warkocka dodała, że stawka na uczestnika warsztatów terapii zajęciowej wynosi 
1100 zł, a tu mamy 1800 zł. 
Pani Kierownik OPS K. Szustak poinformowała, że finanse przypadające na jednego 
pensjonariusza wynoszą 1400 zł, ale Dom będzie korzystał z dotacji programu „za życiem” 
w wysokości 400 zł/os., gdyż osoby mają więcej niż jedną niepełnosprawność lub są autystyczne.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy statut musi zawierać, że Dom przeznaczony jest dla 
17 osób? Czy za każdym razem jak zmieni się liczba, to trzeba będzie zmieniać statut uchwałą? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że liczba 17 osób musi być zawarta, gdyż na taką ilość 
została przyznana decyzja. W przypadku zwiększenia liczby pensjonariuszy statut będzie 
zmieniany zarządzeniem kierownika Domu. Tylko pierwszy statut nadawany jest przez Radę 
Gminy.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze 
jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały.  

Uchwała otrzymała nr XL/325/2018 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na darowanie udziału w prawie własności /stanowiący załącznik nr 3 do 
protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię 
pozytywną spośród 9 obecnych Radnych na głosowaniu.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne 
podjęcie uchwały.  

Uchwała otrzymała nr XL/326/2018 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

d)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały nr XXXVII/309/2018 Rady Gminy Dębnicy Kaszubskiej z dnia 9 marca 2018 r. 
w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 
dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska związanych z modernizacją systemów 
grzewczych w ramach konkursu „Czyste powietrze Gminy Dębnica Kaszubska” w roku 
budżetowym 2018 /stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu 
wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 8 obecnych Radnych na 
głosowaniu.  Przewodniczący Rady poinformował, że jest to rezerwa w przypadku gdyby ktoś nie 
wykorzystał dotacji lub się z niej nie wywiązał, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś 
z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały?  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki  zwrócił się z pytaniem czy nie ma listy rezerwowej na to 
zadanie? 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że wnioski były zbierane do puli 300 tys. zł. Część 
wniosków została odrzucona ze względu na formalności, czyli braku możliwości wnioskowania 
przez lokatorów wspólnoty mieszkaniowej, a także mieszańców prowadzących działalność 



gospodarczą. Gmina chce zostawić sobie furtkę, w razie gdyby ktoś nie wypełnił postanowień 
projektu, a tak aby ze strony gminy cały wniosek został sfinalizowany. 
Radna B. Sikora poinformowała, że obawia się czy projekt ten w ogóle zostanie zrealizowany, 
gdyż budżet Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska został mocno okrojony, spadek 
może wynosić nawet 40 %.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 
głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały.  

Uchwała otrzymała nr XL/327/2018 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

e)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w uchylenia 

uchwały nr VIII/50/99 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 kwietnia 1999 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod 
budowę wysypiska odpadów komunalnych zlokalizowanego w obrębie Dębnica Kaszubska na 
nieruchomości oznaczonej nr ewidencyjnym 222 /stanowiący załącznik nr 5 do protokołu/ był 
omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 
9 obecnych Radnych na głosowaniu.  Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem 
czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? Przewodniczący 
dodał, że jest to stary plan, który trzeba unieważnić. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że jest to uchwała intencyjna do rozpoczęcia prac nad 
planem, a takowe nigdy się nie rozpoczęły. Ktoś kiedyś podjął decyzję o ulokowaniu wysypiska 
śmieci na tym terenie. Działka będzie sprzedana, więc aby nie budzić żadnych wątpliwości 
przyszłego właściciela, iż na jego terenie może powstać wysypisko śmieci, powinno się uchylić 
uchwałę.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł 
do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne 
podjęcie uchwały.  

Uchwała otrzymała nr XL/328/2018 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

f)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

przekazania do zaopiniowania do organu regulacyjnego projektu "Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska" /stanowiący załącznik nr 6 do 
protokołu/ nie był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji. Dodał, 
że na sesji pojawiła się Pani Prezes wraz z Panią Joanną Kaczmarek aby przedstawić analizę 
zmian w regulaminie.  
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że nastąpiła zmiana toku postępowania z uchwała. Na tej 
sesji podjęty zostanie projekt uchwały, który pójdzie do zaopiniowania. Uchwała będzie 
procedowana, jak tylko wrócił od organu regulacyjnego. Na komisjach wspólnych wyrażano chęci 
aby porównawczo przedstawić analizę regulaminów, wobec czego oddał głos przedstawicielom 
Zakładu Gospodarki Komunalnej. 



Pani Prezes Anna Kurzawa-Gerczak poinformowała, że do regulaminu chciałaby dodać 
w rozdziale 3, w paragrafie 5 regulaminu, po ustępie 4 ustęp 5 o treści „Dla odbiorcy 
wprowadzającego ścieki przemysłowe umowa określi dopuszczalne warunki wprowadzania tych 
ścieków do urządzeń kanalizacyjnych przedsiębiorstwa.”. Analizując stary regulamin 
zorientowano się, że takiego zapisu w ogóle nie było. Jest to ogólny zapis, zarówno chodzi 
o jakość jak i ilość. To zostanie doprecyzowane umową.  
Pracownik ZGK J. Kaczmarek przedstawiła treść regulaminu i poinformowała, że nie można 
przepisywać treści ustaw do regulaminu, stąd też regulamin jest w okrojonej wersji w stosunku do 
poprzedniego. Nowy regulamin musiał zostać skrócony, nie zawiera żadnej definicji. Ustawa 
zawiera wytyczne jakie muszą być zawarte w regulaminie. Poszczególne punkty regulaminu 
zostały przytoczone.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem co będzie w przypadku przerwy 
w dostawie energii, gdy ZGK z nie swojej winy nie będzie w stanie dostarczyć wody dla 
mieszkańców? 
Pracownik ZGK J. Kaczmarek odpowiedziała, że w tym przypadku przekazywana jest informacja 
dla sołtysów, że nastąpi przerwa w dostawie wody, tak aby mogli przekazać tą informację dalej dla 
mieszkańców. ZGK posiada zbiornik przenośny, który będzie dostarczał wodę dla mieszańców.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem w jaki sposób będzie ta informacja 
przekazywana? Czy w przypadku przerwy w dostawie wody informację można przekazać 
zarówno sołtysom jak i radnym? Przewodniczący chciałby, aby zostało to konkretnie zapisane 
w regulaminie.  
Pracownik ZGK J. Kaczmarek poinformowała, że zwyczajowo sołtysi byli informowani przez 
telefon o przerwach w dostawie wody. Wtedy informację mogli przekazywać dalej. Nie 
sprawdzają się informacje umieszczane na tablicy ogłoszeń, gdyż praktycznie nikt ich nie czyta.  
Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że w paragrafie 13 regulaminu mowa jest o sposobie 
przekazywania informacji, czyli za pośrednictwem tablic ogłoszeń.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że tablice informacyjne w sołectwach nie zdają już egzaminu, 
gdyż są mało praktyczne. Obecnie częściej informacje przekazywane i wyszukiwane są przez 
media społecznościowe. Informacje uzyskiwane są także za pośrednictwem sołtysów i radnych. 
Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak poinformowała, że w prawie nie ma regulacji dotyczących 
podlewania ogródków, jest to inicjatywa ZGK, być może zostanie ona zaakceptowana i przejdzie 
proces opiniowania. 
Sekretarz R. Krawczyk przypominał powód dla którego zmieniany jest regulamin. Prokuratura 
Rejonowa ze Słupska wystąpiła ze skargą do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na 
poszczególne zapisy regulaminu. Odbyła się rozprawa, wyrok sądu był przychylny dla 
Prokuratury i unieważnił zaskarżone punkty regulaminu, stąd też należało zmienić jego zapisy. 
Postanowiono, że zostanie on stworzony od podstaw. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki  poinformował, że zapis regulaminu mówiący 
o minimalnym ciśnieniu wody jakie zostanie zapewnione przez ZGK należałoby zmienić, gdyż  
jedna atmosfera, to zdecydowanie za mało. Czy minimalna wartość ciśnienia jest jakoś 
uregulowana przez ustawę lub rozporządzenie? 
Pracownik ZGK J. Kaczmarek poinformowała, że jest to uregulowane w prawie. 
Sekretarz R. Krawczyk zwrócił się z pytaniem czy nie ma obawy, iż w przypadku chęci 
podłączenia się do sieci przez mieszkańców z obszaru, gdzie do tej pory były wydawane decyzje 
odmawiające wydania warunków, to ciśnienie na danym obszarze spadnie jeszcze bardziej? 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że jest to projekt regulaminu, który będzie 
zaopiniowany przez organ regulacyjny.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki  zwrócił się z pytaniem czy ZGK funkcjonuje przez SMS, 
to jak to ma miejsce w Urzędzie Gminy, gdzie ważne informacje, przypomnienia o spotkaniach 
rozsyłane są przez SMS-y? Czy byłaby możliwość rozsyłania grupowych SMS-ów lub maili? 



Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że takiej możliwości jeszcze nie ma, ale do tego 
będzie się dążyło. 
Pani Sołtys G. Stenka poinformowała, że w Gogolewie występują bakterie coli. Jak 
zabezpieczono wodę dla mieszkańców w miejscowości?  
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił aby takie pytania zadawać bezpośrednio do Pani 
Prezes po sesji, w tej chwili trwa dyskusja na inny temat.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że zabezpieczenie ciśnienia o wyższej wartości nie zawsze 
będzie możliwe. Trzeba zabezpieczać się na roszczeniowość ludzi, dlatego nie należy podnosić 
wartości na wyższą, gdyż wtedy zakład nie zawsze będzie w stanie sprostać oczekiwaniom.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że do tematu wróci się, gdy projekt wróci 
z opiniowania.  
Radna B. Sikora zauważyła, że należy pamiętać o klauzuli RODO przy składaniu wniosków 
o ustalenie warunków przyłączenia do sieci, gdyż teraz, po zmianie przepisów jest to niezbędne. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy po zaopiniowaniu uchwały 
będzie można ją zmienić?  
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że jeżeli są to zmiany kosmetyczne i nie rzutują na treść 
uchwały, to można je dokonać nawet po zaopiniowaniu projektu. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł 
do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się. Przewodniczący poinformował, że uchwała została przyjęta z jednym 
głosem wstrzymującym. 

Uchwała otrzymała nr XL/329/2018 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

g)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie dopłat 

dla taryfowej grupy odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenie w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 7 do 
protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię 
pozytywną spośród 9 obecnych Radnych na posiedzeniu.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł 
do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne 
podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XL/330/2018 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że dopłacono do stawek za wodę, aby 
mieszkańcy nie musieli tak dużo płacić. Radni nie mieli wpływu na wysokość stawki za wodę, 
jedynie stawki jaką gmina dopłaci do wody.  
Radny Rady Powiatu G. Grabowski zwrócił się z pytaniem w jakiej wysokości gmina dopłaca do 
stawek? 
Skarbnik M. Malinowski poinformował, że dopłata do wody wynosić będzie 17 gr, a dopłata do 
ścieków 65 gr. Są to stawki netto, do których należy doliczyć VAT. 
Radny Rady Powiatu G. Grabowski zwrócił się z pytaniem do Pani Prezes czy dopłata będzie na 
tyle wystarczająca, że nie będzie deficytu w spółce? 



Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że nie da się przewidzieć tego, co się będzie 
działo w ciągu roku.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że Radnym miała zostać przekazana informacja jak 
to jest z ryczałtowcami w naszej gminie. 
Pracownik ZGK J. Kaczmarek oznajmiła, że informacja została przygotowana. 
Radni potwierdzili otrzymanie informacji.  
Pracownik ZGK J. Kaczmarek poinformowała, że stawka ryczałtu jest na najwyższym możliwym 
poziomie i wynosi 3 m3, jeżeli dom podłączony jest do kanalizacji. Jeżeli jest szambo to ryczałt 
wynosi 2,4 m3. Na to wpływ ma także standard mieszkania.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ryczałt płacony jest od osoby 
zameldowanej, czy od osoby fizycznie mieszkającej?  
Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że od osób faktycznie mieszkających.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że zna rodzinę, która wykazuje 2 osoby 
zamieszkałe, a jest 3 studentów przyjeżdżających na weekendy. 
Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak poinformowała, że najczęściej studenci nie są wykazywani, gdyż 
przyjeżdżają tylko na weekend. Ciężko jest weryfikować wszystko. Na podobnej zasadzie jest 
odpłatność za śmieci. Za każdym razem jak ktoś przyjeżdża, trzeba by było zmienić deklarację. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem ilu odbiorców wody płaci za rachunki 
w formie ryczałtu?  
Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że w gminie 170 odbiorców wody ma 
odpłatność w formie ryczałtu, na prawie 4000 odbiorców w całej gminie. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, że poprzednio była mowa o ubytkach wody. 
Miała odbyć się kontrola i wymiana liczników. Czy coś powstało? 
Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że nie. Brakuje czasu, nawet nie ma możliwości 
odłączyć wodę osobom niepłacącym rachunków. Jest za dużo pracy, za dużo awarii. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przypominał, że Radny Paczesny prosił o sporządzenie 
procentowego wykazu ubytków wody na studniach.  
Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak poinformowała, że zostanie to przygotowane. 

h)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok /stanowiący załącznik nr 8 do protokołu/ 
był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł 
do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się.  

Uchwała otrzymała nr XL/331/2018 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

i)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych gminnych oraz ustalenia jej przebiegu /stanowiący 
załącznik nr 9 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji 
i uzyskał opinię pozytywną spośród 9 obecnych Radnych na posiedzeniu.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł 
do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się.  



Uchwała otrzymała nr XL/332/2018 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

j)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia 

zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 
niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy - Karta Nauczyciela, zatrudnionych w przedszkolach 
i szkołach prowadzonych przez Gminę Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 10 do 
protokołu/ został dodany do porządku obrad, po czym oddał głos Sekretarzowi.  
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że są nauczyciele realizujący pensum w roku szkolnym, ale 
nie mają identycznych miesięcy pod względem przepracowanych godzin. Ta uchwała reguluje 
sposób rozliczania oraz fakt kiedy nauczyciel ma różny plan zajęć, kiedy należy przyjąć, że ma 
godziny ponadwymiarowe. W uchwale zawarto regulację zniżek godzin dydaktycznych dla 
detektorów i wicedyrektorów, aby do tego doszło dyrektor najpierw musi złożyć wniosek. 
Dodatkowo uchwała zawiera przepisy nowego wymiaru godzin pracy dla pedagogów, 
psychologów. Na ten czas obowiązują trzy uchwały. Po nowelizacji ustawy to się zmieniło, ustawa 
zobowiązuje radę do określenia nowych zasad.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy rada gminy powinna ustalać pensum dla nauczycieli? 
Ma co do tego wątpliwości. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że poprzednio przy procedowaniu nad 
uchwałą odbyła się burzliwa dyskusja. Do tego zobowiązała ustawa. Teraz skoro ustawa zawiera 
takie regulacje, nie ma sensu tego powielać. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że ustawa zawiera zapisy o progu godzin, jednak zawiera 
delegację do podjęcia uchwały przez radę. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z prośbą do Pani Mecenas o rozstrzygnięcie 
wątpliwości. 
Pani Mecenas A. Soja poinformowała, że ta uchwała nie była przez Nią opiniowana i musi to 
sprawdzić. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że w trakcie gdy Pani Mecenas będzie 
sprawdzać zapisy ustawy, to Radni przejdą do głosowania nad kolejnymi punktami porządku 
obrad. 

k)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia systemu monitoringu wizyjnego na terenie Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska, 
w jednostkach organizacyjnych gminy oraz w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych w Dębnicy Kaszubskiej /stanowiący załącznik nr 11 do protokołu/ został dodany 
do porządku obrad, po czym oddał głos Sekretarzowi.  
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że temat pokrótce został przedstawiony przy dodawaniu 
uchwały do porządku obrad. Monitoring funkcjonuje na terenie gminy, w budynkach 
użyteczności publicznej oraz w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów, a więc rozlokowany jest 
w różnych punktach naszych jednostek. Dane są rejestrowane, przechowywane i mogą być 
udostępnione. Zgodnie z opinią Inspektora Ochrony Danych Osobowych zachodzi konieczność 
podjęcia takiej uchwały. Monitoring rejestruje otoczenie i to co się w nim dzieje. Jest możliwość 
przechowywania tych danych i ich udostępniania na potrzeby organów sprawiedliwości oraz na 
użytek mieszkańców.  
Radna B. Sikora poinformowała, że jest obowiązek umieszczenia tablicy informacyjnej na wejściu 
do urzędu, że obiekt jest monitorowany, nie trzeba od razu przygotowywać regulaminu. 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że to ma znaczenie przy monitoringu wewnętrznym, w urzędzie 
jest monitoring zewnętrzny. Jest to opinia Inspektora Ochrony Danych Osobowych – Pani 
Katarzyny Jakubowskiej.  



Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł 
do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się.  

Uchwała otrzymała nr XL/334/2018 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Plan zbywania i obciążania 

nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 23 do protokołu/ 
był omawiany na posiedzeniu i  obecnych uzyskał opinię pozytywną spośród 7 Radnych 
obecnych na posiedzeniu.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania bądź uwagi do planu? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania Plan zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

/Radny M. Batóg opuścił posiedzenie/. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem do Pani Mecenas czy już można 
powrócić do uchwały? 
Pani Mecenas A. Soja poprosiła o jeszcze chwilę. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że w uzasadnieniu do uchwały jest mowa o tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 
pedagogicznych i doradców zawodowych w przedszkolach, szkołach prowadzonych przez Gminę 
Dębnica Kaszubska, który dostosowano do górnej granicy tygodniowego obowiązkowego 22 
godzinnego wymiaru zajęć określonej w ustawi. Obowiązująca uchwała Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska określa tygodniowy obowiązkowy 24 godzinny wymiar zajęć dla pedagogów, 
psychologów, logopedów oraz 38 godzinny wymiar zajęć dla doradców zawodowych. Gdybyśmy 
nie zmienili uchwały, to uchwała mówiłaby zupełnie coś innego niż ustawa.  
Radna B. Sikora poinformowała, że jeżeli rada gminy nie ma obowiązku podejmować takiej 
uchwały, to jest to kwestia organu prowadzącego. Powinniśmy określić tylko te rzeczy, które 
możemy.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że chciałby mieć opinię radcy prawnego zanim 
podejmie decyzję, po czym zaproponował 10 minut przerwy, a po niej prosił o przekazanie opinii.  
Radna B. Sikora zaproponowała, aby nie organizować przerwy, aby przejść do kolejnych punktów 
porządku obrad. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przychylił się do sugestii Radnej i przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad.  

Ad. 4  
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem 

z działalności wójta i wykonania uchwał. 
Sprawozdanie z działalności wójta /stanowiące załącznik nr 24 do protokołu/ przytoczyła Pani 
Wójt I. Warkocka.  
Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 25 do protokołu/ przytoczył Pan 
Sekretarz R. Krawczyk.  



Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że powrócono do procedowania nad uchwałą.  
Pani Mecenas A. Soja poinformowała, że rada gminy ma podstawy do podjęcia uchwały, gdyż art.  
42 ust. 7 Karty Nauczyciela, mówi o tym, że rada gminy określa tygodniowy obowiązkowy 
wymiar pracy. Poprzednia ustawa nie zawierała maksymalnych zapisów, teraz nie może 
przekroczyć 22 godzin tygodniowo. Kompetencje z tego artykułu wykonuje rada gminy, co 
wynika z art. 91d pkt 1 Karty Nauczyciela, gdyż zawiera delegacje do podjęcia uchwały, a brzmi 
on „W przypadku szkół i placówek prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego, 
zadania i kompetencje organu prowadzącego określone w: art. 42 ust. 7 - wykonuje odpowiednio: 
rada gminy, rada powiatu, sejmik województwa”. Ustanowienie wymiaru nie może przekroczyć 
22h. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł 
do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się. 

Uchwała otrzymała nr XL/333/2018 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad. 5 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni znajdują się w punkcie 5, po 

czym poprosił Komisję Kultury i Oświaty o przedstawienie sprawozdania z działalności 
międzysesyjnej.  

a)  
Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny R. Cech podziękował Radnej Wioletcie 

Masłyk za zastąpienie podczas ostatniej sesji i poinformował, że komisja spotkała się podczas 
komisji wspólnych w celu opiniowania materiałów na sesję.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś chciałby zadać pytanie 
komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnej komisji. 

b)  
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, że 

komisja spotkała się podczas wyjazdowego posiedzenia komisji w Borzęcinku wraz 
z przedstawicielami mieszkańców. Komisja jednogłośnie uważa, że grunty zwane „bocianim 
gniazdem” są lepsze niż działka o numerze 155, która jest oddalona od wsi o 500 m. Na tamtej 
działce jest dużo więcej drzew do usunięcia, jest dużo większy teren do oczyszczenia 
i przygotowania działki. Przedstawiciel mieszańców nie wyrażał na to zgody, ze względu na to, iż 
grunty były sołectwu zabierane i oddawane. Powinno się wymienić gruntami z Nadleśnictwem. 
Mieszkańcom zależy na terenie do projektów, na którym bez obaw mogliby realizować swoje 
przedsięwzięcia. Jeżeli będzie spotkanie z mieszkańcami, to proszą o konkrety, czyli po spotkaniu 
z Nadleśnictwem i podjęciu decyzji o zamianie gruntów. Jeżeli „bocianie gniazdo” będzie 
własnością gminy, to mieszkańcy będą zadowoleni. Dodała, że w Borzęcinie w miejscu gdzie 
kończy się chodnik są zakrzaczenia, które należałoby wyciąć, a sam chodnik jest obsypany. 
W centrum miejscowości jest kilka drzew w złej kondycji, którym należałoby przyciąć uschnięte 
konary. Radna powtórzyła, że Komisja nie miała żadnych wątpliwości co do zamiany gruntów, 
mieszkańcy też nie będą się temu sprzeciwiać, im zależy na działce do projektów.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki  dodał, że wcześniej działka została wycofana z planu 
sprzedaży, nie było zgody Radnych na jej sprzedaż. W przypadku woli wymiany gruntów, Radni 
wyrażą zgodę na sprzedaż nieruchomości. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś chciałby zadać pytanie 
komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnej komisji. 



c)  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała 

się podczas komisji wspólnych w celu opiniowania materiałów na sesję i omówienia spraw 
bieżących. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś chciałby zadać pytanie 
komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnej komisji. 
/Radna Bożena Sikora opuściła posiedzenie./ 

Ad. 6 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni znajdują się w punkcie 

interpelacje Radnych i zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć 
interpelację? W związku z brakiem chętnych przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 7-8 
 Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję przy punkcie wolne wnioski, 
zapytania i informacje.  
Radna B. Sowińska zwróciła się z pytaniem co się dzieje z realizacją świetlicy w Dobrej? Dlaczego 
została ona usunięta z budżetu na ten rok i przesunięta na rok przyszły? 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że nie ogłoszono konkursu, więc jej realizacja została 
przesunięta w czasie. Świetlica powstanie, ale jeszcze nie w tym roku, jej realizację trzeba było 
przesunąć. Lokalna Grupa Działania nie ogłosiła konkursu, a bez tego nie można ubiegać się 
o środki. Świetlica zostanie zrealizowana, gmina została o tym zapewniona. Jest to podobnie jak 
z fotowoltaiką, cały czas czekamy na ogłoszenie wyników konkursu. Pieniądze w budżecie są, ale 
nie możemy czekać i ich trzymać. Inwestycja ciągle jest w Wieloletnim Planie Finansowym.  
Radna W. Masłyk zgłosiła potrzebę wycięcia krzewów przy drodze prowadzącej ze Starnic do 
Borzęcina. Jest to droga powiatowa.  
Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, że w tym tygodniu powinni zająć się tym 
pracownicy, powinni pojawić się na drodze. Wycinanie gałęzi w Kotowie czy Jaworach musi być 
ustalane między innymi z Parkiem Krajobrazowym. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oświadczył, że droga ta znajduje się w krótkim odcinku na 
terenie parku, a droga Budowo-Niepoględzie nie jest na terenie parku, więc uzgodnienia nie 
powinny być potrzebne.  
Radny R. Cech podziękował Pani Wójt i pracownikom za zrobienie napraw na drodze 
Skarszewskiej. Na drodze koło stadionu jest wzmożony ruch, jest bardzo niebezpiecznie. Będą 
ustawione znaki, ale nie spowalniacz. Ta droga będzie kontrolowana przez policję. Radny 
poprosił o ustawienie lustra drogowego przy wyjeździe z drogi Skarszewskiej. Wyjazd z tej drogi 
jest zarośnięty, mieszkańcy mają posadzone świerki. Dodał, ze jest to droga powiatowa, więc 
chyba z powiatem powinno się o tym rozmawiać. 
Radna W. Masłyk poinformowała, że przy nowym chodniku przydałby się przystanek. Wie, że na 
razie nie jest to możliwe, ale gdyby mieć to na uwadze, to byłaby wdzięczna.  
Radna I. Kiernicka zwróciła się z pytaniem czy droga do Grabina zostanie zrobiona i dziury na 
zjeździe z drogi zostaną załatane? Cały kawałek, który łączy się z asfaltem jest wymyty. Wcześniej 
był tam wysypany jakiś żwir, ale przez deszcze nic już nie zostało.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jak tylko swoją pracę rozpocznie firma mająca 
wykonać drogę w Skarszowie, to poprosi się ich, aby przy okazji wykonała naprawę tej drogi. Do 
31 sierpnia droga w Skarszowie Górnym ma zostać wykonana.  
Pani Sołtys B. Pawlak poinformowała, że jest bardzo utrudniony wyjazd na drogę wojewódzką 
z drogi prowadzącej na Grabin. Pobocza są zarośnięte i praktycznie w ogóle nie widać 
nadjeżdżających samochodów. Przydałoby się lustro drogowe. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że lustro drogowe nie jest potrzebne, nie ma problemu 
z wyjazdem. 



Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że z wyjazdem z tej drogi jest problem, było tak do 
momentu wykaszania poboczy, ale ma on głównie swoje źródło w tym, że droga jest niżej 
poprowadzona niż droga wojewódzka. Samochody osobowe znajdują się dużo niżej i ciężko jest 
dostrzec czy coś nadjeżdża. Oczywiście wykaszanie poboczy i łuków w pasie drogi mogłoby być 
wykonywane z zachowaniem większej odległości, aby zachować trójkąty widoczności. W ten 
sposób poprawiłoby się widoczność. Projekty dróg muszą być z zachowaniem odpowiedniej 
szerokości poboczy, ale później zarządcy drogi nie zawsze się do tego stosują i nie koszą całego 
terenu należącego do nich.  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że wpłynęło pismo z prośbą o wyznaczenie 
osób do nagród i wyróżnień powiatowego święta plonów. Poproszono aby Radni zgłaszali 
kandydatów do poszczególnych kategorii.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że święto plonów zawsze przysparza dylematów kto 
powinien zostać zgłoszony. Poprosiła aby Radni zgłaszali swoje propozycje.  
Przewodniczący Rady K. Badowski przytoczył treść pisma. /Pismo stanowi załącznik nr 26 do 
protokołu/. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zostały otwarte oferty przetargu na remont drogi 
wojewódzkiej. Najniższa oferta wynosi 15 mln zł, w związku z tym Pani Wójt zaproponowała, 
aby porozmawiać o przetargu. Zwróciła się z pytaniem czy Radni podejmą się zwiększenia kwoty 
przeznaczonej na remont, czy pójdzie się w tą stronę, czy powinniśmy się bardziej zadłużyć, 
a może zrezygnować z inwestycji? 
Skarbnik M. Malinowski  przypomniał, że na chwilę obecną jest zaplanowane 5 mln zł pomocy 
finansowej dla województwa, w tym 4,4 mln zł za emisję obligacji komunalnych. Gmina finansuje 
połowę drogi i cały wodociąg. Około 8 mln zł trzeba będzie dać pomocy finansowej. Do puli 
trzeba będzie dołożyć 3 mln zł, więc o tyle wzrośnie wartość wyemitowanych obligacji, a co za 
tym idzie o tyle wzrośnie dług gminy. Jeżeli on wzrośnie trzeba będzie okres kredytowania 
wydłużyć do roku 2029. Banki powinny na to pójść, gdyż gmina ma zdolność kredytową. Jeżeli 
dojdzie do zmiany ustawy, to także sposób wyliczania zdolności finansowej ulegnie zmianom, 
będzie bardziej korzystny, a możliwości gminy zwiększą się. Gmina jest w stanie zaciągnąć 
większy dług. Coroczne obciążenie wynosić będzie od 2 mln zł do 2,8 mln zł. Wskaźniki 
zadłużenia to wytrzymają. Od tych kwot będzie tworzony budżet, będzie trudno, ale jest to 
możliwe.  
Radny M. Olech  zauważył, że inwestycja ma dwa oblicza. Z jednej strony mamy zaniedbaną 
drogę, przez wiele lat nieremontowaną, z drugiej strony należy pochylić się nad możliwościami 
budżetu i zadbać o wizerunek gminy. Nigdy nie była za tym, aby dokładać do cudzych dróg. Za tą 
kwotę drogi gminne byłyby w idealnym stanie. Radni przychylili się do dofinansowania remontu 
drogi. Przy dużych inwestycjach zawsze pojawiało się pytanie o możliwość finansowania 
i kondycję gminy. O wizerunek trzeba dbać, więc prosi o pozytywne rozpatrzenie dopłaty do 
inwestycji. 
Skarbnik M. Malinowski  oznajmił, że decyzja gminy nie będzie nic znaczyć póki Marszałek ze 
swej strony nie postanowi o dołożeniu do inwestycji. Jeżeli nie przystąpią do realizacji i będą 
chcieli przystąpić do czwartego przetargu, to nasze dyskusję nie będą wiele warte. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki  poinformował, że w Jego ocenie Pani Wójt ma pełne 
błogosławieństwo Radnych jeżeli chodzi o negocjacje. On poszedłby dalej i porozmawiał 
z radnymi sejmiki, aby ponegocjować o dodatkowym rozłożeniu kwoty. Gdyby gmina 
otrzymywała dotację na utrzymanie dróg wojewódzkich, mogłaby to zadanie realizować, ale tak 
nie jest. To my musimy dawać dofinansowanie.  Samorząd ma dużo na utrzymaniu, a dokładamy 
do inwestycji wojewódzkiej 5 mln zł. Każdy podniesie rękę za dopłatą, pytanie jest tylko z czego 
będzie ona finansowana. Może uda się rozłożyć płatności o więcej niż 2 lata, może uda 
wywalczyć się okres 2-3 letni. Cena robocizny idzie w górę, nie ma co liczyć, że kwota przetargu 
spadnie nagle o kilka milionów złotych. 



Radny W. Leśniewski poinformował, że są dwa warianty: remont drogi i zaciąganie kredyty i brak 
remontu. Jeżeli zrezygnujemy z przebudowy, to nadal będziemy mieli dziury, każdą inną latarnię 
i krzywe chodniki. Województwo w planie miało przebudowę drogi w roku 2027. Od 10 lat 
w planie jest budowa drogi S6 na odcinku od Gdańska do Szczecina. Są porobione jedynie jej 
fragmenty. Jeżeli mowa jest o roku 2027, to równie dobrze mogą zacząć remont w 2045. Na 
remoncie zyska nasza gmina. W naszej gminie najładniejszym budynkiem jest gimnazjum, ale nikt 
o nim nie wie, bo jest na uboczu. Gdyby był w centrum więcej ludzi byłoby zainteresowanych 
osiedleniem się w Dębnicy Kaszubskiej. Musimy nauczyć się sprzedawać swoje walory. Nie 
wiemy jaki będzie budżet gminy. Dziś chodzi o 5 mln zł, ale może za 5 lat budżet gminy będzie 
wynosił 65 mln zł. Gdy powiedziało się pierwsze słowo, to powinno się pójść za ciosem.  
/Radna D. Hańczyk opuściła posiedzenie./ 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki  oznajmił, że Radni dają mandat zaufania Pani Wójt. 
Należy zrobić wszystko, aby wynegocjować najlepsze warunki przy zwiększeniu kosztów.  
Radny R. Cech  poinformował, że przed budową gimnazjum także były obawy, gmina zadłużyła 
się, ale widać teraz jak ta szkoła wygląda. Jest to nowoczesny budynek, którym można promować 
oświatę. Tak należy podejść do inwestycji drogowej. 
Radny M. Batóg przypomniał, że trzeba też czekać na decyzję Marszałka.  
Radni jednogłośnie zadecydowali o dodatkowym zadłużeniu i poparli próbę negocjacji 
z Marszałkiem.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad.  
Odpowiedzi na wnioski i pytania zostały udzielone w trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu, 
na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna. 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 12:44 zamknął sesję Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała 
Emilia Szymaniuk 
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